
 

 
 
 
 
 
 

Schriftelijke vragen 
SANE en de Nieuwkoopse stikstofuitstoot 

De Provinciale Samenhangende Aanpak Natuurherstel en Economie SANE van de 
provincie Zuid-Holland heeft grote implicaties voor onze gemeente, met name voor het 
veenweidegebied, de agrarische sector en de ruimtelijke ontwikkeling. De recent 
ontvangen brief van het college van B&W van 3 juni 2025 geeft inzicht in de stand van 
zaken en de zorgen over de verhouding tussen provinciale sturing en lokale 
gebiedsprocessen zoals de GGA Nieuwkoop. 

De fractie van D66 onderschrijft het belang van een stevige inzet op stikstofreductie, 
natuurherstel en klimaat, maar hecht ook aan een gedragen, gebiedsgerichte en 
toekomstbestendige aanpak. Tegelijkertijd constateren wij dat ambities op het gebied van 
veenweideherstel en bescherming van natuurdoelsoorten, waaronder weidevogels, 
scherper kunnen – en mogelijk scherper móeten – om de gestelde doelen te halen. In het 
bijzonder vragen wij aandacht voor het Natura 2000-gebied de Nieuwkoopse Plassen en 
De Haeck, dat unieke en onvervangbare natuurwaarden herbergt. 

Met het oog op de aangekondigde zienswijze op het provinciaal omgevingsbeleid willen 
wij als gemeenteraad tijdig inzicht in de bestuurlijke koers, de voortgang en de ruimte 
voor bijstelling. Daarom stellen wij het college de volgende vragen. 

Vragen: 
1. Wat is het standpunt van het college over het belang van het reduceren van stikstof 

voor de bescherming van onze natuur en het realiseren van woningbouwopgaven? 
2. Welke rol ziet het college voor Nieuwkoop bij het tegengaan van klimaatverandering, 

met name via het beperken van CO₂-uitstoot in veenweidegebieden, bijvoorbeeld 
door bodemdaling te beperken via peilverhoging? 

3. Acht het college de huidige lokale inzet en maatregelen binnen de GGA Nieuwkoop 
en het ZHPLG voldoende om de doelen voor natuurherstel, stikstofreductie en 
klimaatadaptatie tijdig te behalen? Zo nee, wat is de inzet van het college? 

4. Kan het college aangeven welke concrete voortgang er is geboekt op de acties uit de 
GGA Nieuwkoop, en hoe deze zich verhouden tot de opgaven zoals benoemd in de 
provinciale SANE-aanpak? 

5. Wat is de mening van het Nieuwkoopse college over de aanpassingen van het 
provinciale ZHPLG en de nieuwe inzet in de SANE-aanpak voor de gemeente 
Nieuwkoop? 

6. In hoeverre voert het college het gesprek met lokale agrariërs, inwoners, 
maatschappelijke organisaties en andere stakeholders over de transities in het 
gebied? Heeft Nieuwkoop een rol bij de gesprekken die de provincie voert?  



 

 
 
 
 
 
 

7. Acht het college het wenselijk of nodig dat Nieuwkoop zich ambitieuzer opstelt rond 
de Nieuwkoopse Plassen en De Haeck?  

8. In hoeverre merkt het college dat de provincie gemeenten actief aanstuurt of 
stimuleert om het ambitieniveau te verhogen? Wat is haar standpunt over 
maatregelen zoals bufferzones, ammoniakplafonds en strategisch grondbeleid zoals 
genoemd in het SANE-Statenvoorstel? 

9. Wat is de inschatting van het college ten aanzien van de haalbaarheid van een 
evenwichtige verdeling van opgaven over sectoren als landbouw, mobiliteit, industrie 
en woningbouw, zoals bepleit in de oproep vanuit de veenweidegemeenten? Wat 
betekent een ‘evenwichtige verdeling’ volgens het college? Hoe ligt dit in relatie tot 
de verschillende grootte van uitstoot binnen deze sectoren?  

10. Kan het college toezeggen de gemeenteraad proactief te betrekken bij de 
voorbereiding van de zienswijze op het provinciale omgevingsbeleid in het najaar van 
2025, met daarbij expliciete aandacht voor de positie van Nieuwkoop binnen de 
SANE-aanpak en GGA-processen? 

 
Alvast hartelijk dank voor de beantwoording. 
 
Ingediend door:  
M. Kragtwijk & J. van der Pijl, D66 Nieuwkoop 


